

人道中国助学金管理条例

人道中国是 2007 年在美国加州注册成立并获得联邦税务法规 501 (C) (3) 规定的免税资格的非赢利公共福利组织，本组织的特定目的是建立一个平台和管道为中国因社会、政治、和宗教原因遭受不公义对待的受害者提供人道支援和援助。鉴于目前中国国内许多受害者的子女大多到了上大学的年龄，但他们的家庭无法帮助他们的子女支付昂贵的学费，人道中国理事会决定设立“人道中国助学金”在经济上帮助这些受害者的子女完成专科或大学的学习。为切实做好评定和发放工作，特制定此管理条例。

第一条：人道中国助学金的评定对象为父母因受到政治和宗教迫害而生活贫困的，被中国专科和大学本科录取和在读的学生。

第二条：每年设立受支助的学生名额为 3-5 名。

第三条：人道中国助学金金额为人民币 5000 元/人年，学生在获得助学金后，符合条件者下一学年可再向基金会申请，经“人道中国助学金评审委员会”审核批准后，可以连续获得助学金至专科或本科毕业。

第四条：评选条件

1、家庭经济条件困难，家庭正常收入不能保证学生完成学业，父或母还在狱中和家有重病人者优先考虑。

2、学习认真刻苦，平均成绩达到 75 分及以上并单科成绩不得低于 60 分。

3、品行端正，生活俭朴，无铺张浪费行为。

第五条：评选方式

1、人道中国助学金的评选、初审由“人道中国助学金评审委员会”进行。

2、评选过程严格遵守公平、公正、公开的原则。

3、每学年初即 6 月中旬，符合第一条的申请人在中国内或国外找两名推荐人填写推荐信，申请人自己写一份自荐信，同时将其高考成绩通知单和专科或本科录取通知书复印后，一起寄到以下地址：Humanitarian China, 204 East 2nd Avenue, #812, San Mateo, CA 94401, USA。不便邮寄的，可将以上资料扫描后以电子邮件的方式发给“人道中国助学金评审委员会”电邮 hc@h-china.org。

4、“人道中国助学金评审委员会”对收到的申请材料按规定统一审核，评选出最终的 3-5 名入选学生，并将名单在人道中国的网站 <http://h-china.org> 上公示。

5、连续申请的方法：提交一篇 1000-2000 字“我的父亲（母亲）对我的影响”或类似文章，以及所在学院的经学院教务科签章认证的学年成绩单。

第六条：发放办法



Humanitarian China was incorporated in 2007 to the State of California, and the U.S. IRS determined that Humanitarian China is exempt from federal income tax under section 501(c)(3) of the Internal Revenue code. EIN 30-0413217.

160 Maidenhair Ct. San Ramon, CA 94582, USA
<http://h-china.org>, hc@h-china.org

1、基金会每年将助学金直接寄到该申请人名下或通过银行转账到申请人或指定监护人的个人帐户上。

2、获助学生得到助学金后，在半个月内将收据扫描后发电邮或者邮寄给人道中国助学金评审委员会。

第七条：人道中国助学金评审委员会由人道中国理事会任命，任期三年。委员会的人员名单将在人道中国的网站上公示。

第八条：本条例最终解释权归人道中国理事会，自制定之日起实施。

人道中国理事会

二零一零年十一月十日



Humanitarian China was incorporated in 2007 to the State of California, and the U.S. IRS determined that Humanitarian China is exempt from federal income tax under section 501(c)(3) of the Internal Revenue code. EIN 30-0413217.

160 Maidenhair Ct. San Ramon, CA 94582, USA
<http://h-china.org>, hc@h-china.org

GUIDELINES OF HUMANITARIAN CHINA EDUCATION GRANTS

Humanitarian China (HC) is a non-profit public benefit organization that was registered in California in 2007 and has obtained tax-exempt status under the US IRS code 501 (C) (3). The specific purpose of this organization is to establish a platform and network to provide humanitarian support and assistance to the victims from social, political and religious injustice of China. Considering that many children of these victims in China have reached the age for college education but their families can not afford the expensive tuition for them, the HC board of directors decided to set up Humanitarian China Education Grants to help the children of these victims to complete their college level education. In order that the evaluation and issuance of the grants be effective and practical, the HC board of directors has formulated the following regulation guidelines.

Article I: The Humanitarian China Education Grants are for students in China who have been enrolled or are studying in a college and who are living in poverty because their parents are suffering from persecution.

Article II: The number of students to receive the grants is 3-5 each year.

Article III: The amount of grants is RMB 5,000 yuan per person per year. After receiving a grant, a qualified student can apply again for another grant for the next school year until his/her graduation.

Article IV: Requirements

1. The student is in financial difficulty as his/her family's normal income cannot support him/her until the completion of his/her college education. Priority is given to those whose parents are still in prison for social, political and religious reasons and especially whose families with seriously sickness.
2. The student studies hard, with an average score of 75 points or more, and no single subject score below 60.
3. The student has a good moral character and lives a plain life.

Article V: Evaluation and Selection

1. The applicant evaluation and selection of Humanitarian China Education Grants recipients are conducted by the Humanitarian-China Education Grants Committee.



Humanitarian China was incorporated in 2007 to the State of California, and the U.S. IRS determined that Humanitarian China is exempt from federal income tax under section 501(c)(3) of the Internal Revenue code. EIN 30-0413217.

160 Maidenhair Ct. San Ramon, CA 94582, USA
<http://h-china.org>, hc@h-china.org

2. The process of evaluation and selection must be in compliance with the principles of fairness, justice and openness.

3. In every mid-June of the beginning of each academic year, an applicant should mail an application letter, two recommendation letters and a copy of the college entrance examination reports and the college acceptance notice to the following address: Humanitarian-China, 204 East 2nd Avenue, # 812, San Mateo, CA 94401, USA. If regular mailing is not convenient, scanning over all the above items and email them to the Humanitarian China Education Grants Committee at hc@h-china.org.

4. Humanitarian China Education Grants Committee will review the materials sent by the applicants, then select 3 to 5 eligible students and announce the names at <http://h-china.org>

5. For Continuous Applications: Any student who has been awarded this grant in the past year can apply again. Please provide a composition (in Chinese) of about 1000-2000 characters, with the title "How I Have Been Influenced By My Father/Mother" or similar titles and the applicant's academic score report with a signature or seal of the school.

Article VI: Distribution Procedure

1. Each year HC will send the grants directly to the applicant or to the personal bank account of the applicant or the designated guardian.

2. After receiving the grant the student should scan the deposit receipt and send it, by e-mail or by post to the Humanitarian-China Grants Education Committee in two weeks of receipt.

Article VII: The members of "Humanitarian-China Grants Review Committee" are appointed by the Humanitarian-China Council, with a 3-year term. A list of the Committee members will be posted on Humanitarian-China's website.

Article VIII: The implementation of these guidelines applies from today. The right to interpret and revise these guidelines belongs to Humanitarian China Board of Directors.

Humanitarian China Board of Directors

November 10, 2010



Humanitarian China was incorporated in 2007 to the State of California, and the U.S. IRS determined that Humanitarian China is exempt from federal income tax under section 501(c)(3) of the Internal Revenue code. EIN 30-0413217.

160 Maidenhair Ct. San Ramon, CA 94582, USA
<http://h-china.org>, hc@h-china.org